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Närvarolista 
Beslutande  

Ledamöter 
 

Johan Fändriks (ByP) 
Viktor Zakrisson (S) 
Sebastian Larsson (M), ordförande 
Karin Byström (C) 
Yvonne Ineteg (V) 
Lina Ruuth (SD) §§ 39-48 
Per Wiman (KD) §§ 49-57 
Ingrid Rönnblad (S) 
Carin Malm (KD) 
Kaj Bergenhill (M) §§ 39-44 
Kerstin Marits (M) §§ 45-57 
Karin Mikkonen (C) 
Guje Larshans (ByP) 
Lars Halvarson (S) 
 

 

Tjänstgörande ersättare Jimmy Karlsson (ByP) ers: Robin Malm (ByP) 
 

Övriga närvarande  

Ej tjänstgörande ersättare 
 

Markus Kummu (V) 
Aarno Magnusson (C) 
Björn Larsson (C) 
Erik Varghans (S) 
Sven Påfvels (KD) 
Kurt Blomqvist (ByP) 
Torbjörn Axklint (L) 
Kerstin Marits (M) §§ 39-44 
Per Wiman (KD) §§ 39-48 
 

Tjänstemän Kommundirektör Caroline Smitmanis-Smids 
Kommunsekreterare Lotta Arnesson 
Ekonomichef Ann-Charlotte Zackrisson §§ 41-42, 49 
Sektorchef Annica Sandy-Hedin §§ 43-44 
Sektorchef Isabella Piva-Hultström § 45 
Medicinskt ansvarig sjuksköterska Jonathan Wigert § 46 
VD Dala Energi AB Bengt Östling § 49 
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Ärendelista 
 

§ 39 Kommundirektören informerar  
§ 40 Utskottsordföranden informerar 
§ 41 Årsredovisning Leksands kommun 2024 
§ 42 Månadsrapport januari /februari 2025  
§ 43 Utvecklingsplan för grundskolan  
§ 44 Patientsäkerhetsberättelse för elevhälsans medicinska insatser för 

grundskola och gymnasium 2024 
§ 45 Äldreomsorgsplan 
§ 46 Patientsäkerhetsberättelse hälso- och sjukvården 2024 
§ 47 Internkontrollplan för kommunstyrelsen 2025 
§ 48 Investeringsmedel belysning Leksandshallen  
§ 49 Överläggningsärende - Förvärv av aktier i bolaget Denevis AB 
§ 50 Vänort Ukraina - Ansökan om medel för kontaktskapande aktivitet  
§ 51 Anmälan av ordförandebeslut - Fullmakt juridiskt ombud 
§ 52 Anmälan av fattade delegeringsbeslut  
§ 53 Svar på motion om tankningsställe för båtar 
§ 54 Svar på motion om sjösäkerhet 
§ 55 Svar på motion om landström på Vaverön 
§ 56 Svar på motion - "Alla arbetstagare inom kommunal verksamhet förtjänar 

en bra arbetsmiljö" 
§ 57 Kommunstyrelsens ordförande informerar 
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§ 39 Dnr 2025/1 

Kommundirektören informerar 

Beskrivning av ärendet 
Kommundirektör Caroline Smitmanis Smids informerar om: 

• Förvaltningen har fått utbildning av Södertälje kommun om 
välfärdsbrottslighet och hur den kan visa sig i olika kommunala 
verksamheter.  

• Det har varit lokal ägardialog med Leksand Vatten AB och Dala 
Vatten och Avfall AB som ett led i kommunplanearbetet.  

• Under april månad har förvaltningen genomfört utskottsdialoger i alla 
utskott vilket är en del av kommunplaneprocessen. Det var bra 
utskottsdialoger. På många områden pågår flera statliga utredningar 
som kan komma att få stor påverkan på kommunens arbete. Till 
exempel nya socialtjänstlagen, flera utredningar inom skolans 
område samt plan- och bygglagen med särskilt fokus på bygglov.  

• Det lokala brottsförebyggande rådet har haft sammanträde. En 
representant från polisens A-krim deltog för att informera om sitt 
arbete och skapa kontakt med Leksands kommun. A-krim är en 
myndighetssamverkan mot arbetslivskriminalitet. 
Arbetslivskriminalitet är när människor utnyttjas, konkurrensen 
snedvrids och välfärden missbrukas.  

• Kommunens socialchef har sagt upp sig för att tillträda en liknande 
tjänst närmare hemmet. Rekrytering av ny socialchef har påbörjats.   

• Förvaltningen kommer att inleda rekrytering av HR-chef då 
nuvarande befattningshavare har slutat.  

Kommunstyrelsens beslut 
1. Lägga informationen till handlingarna.  
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§ 40 Dnr 2025/2 

Utskottsordföranden informerar 

Beskrivning av ärendet 
Viktor Zakrisson (S), ordförande i samhällsbyggnadsutskottet, informerar 
om: 

• Det är fortsatt lugn ärendeinströmning av byggärenden.  

• Positivt planbesked för att möjliggöra byggande av ca 100 småhus 
vid Styrsjöns sydvästra strand.  

• Bygglov har beviljats för uteplats och serveringsbyggnad vid 
Leksands Folkhögskola.  

• Detaljplan för containerterminalen har vunnit laga kraft.  

• Moskogsvägen - Mark- och miljödomstolen har avslagit 
överklagandet gällande dispens för flytt av knärot.  
Mark- och miljöverdomstolen har inte beviljat prövningstillstånd. 
Avtal med Trafikverket är inte klart.  

• Nya byggregler träder i kraft den 1 juli 2025. 
Lars Halvarson (S), ordförande i utbildningsutskottet, informerar om: 

• Ny sektorsorganisation 
- Tjänsterna som för- och grundskolechef och kvalitetsutvecklare är  
   klara.  
- Rekrytering av en avdelningschef för stöd planeras till hösten. 
- Arbetet med omorganisering av rektorsområden för förskolan 
  och grundskolan pågår. Varje rektor ska vara chef för max 30 
  medarbetare. 

• Ansökningar till gymnasiet höstterminen 2025. 
Karin Mikkonen (C), ordförande i socialutskottet, informerar om: 

• Ekonomisk rapport januari/februari 2025 – positiv budgetavvikelse 
+5,4 mkr. 

• Sektorn håller på att rekrytera socialchef, avdelningschef IFO/LSS 
samt tre enhetschefer.  

• Det ser bra ut med vikarier inför sommaren. Det är populärt att 
”prova på” att jobba inom vården. På sportlovet provade nio 
personer på att jobba och under påsklovet har 53 personer anmält 
intresse av att ”prova på”.  

• Skolsocialt team - gemensam satsning med skolan. 
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• Dagverksamheten har fått utbildning i demens och blivit 
stjärnmärkta.  

Kommunstyrelsens beslut 
1. Lägga informationen till handlingarna.  
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§ 41 Dnr 2025/358 

Årsredovisning Leksands kommun 2024 

Beskrivning av ärendet 
Ekonomichef Ann-Charlotte Zackrisson föredrar ärendet.  
 
Kommunen och bolagen redovisar för 2024 ett bättre resultat än budgeterat. 
Den kommunala koncernen visar ett resultat på 8,9 miljoner kronor efter 
koncernkonsolidering. Kommunens resultat på –7,8 miljoner kronor är drygt 
20 miljoner kronor bättre än budgeterat. Leksandsbostäder redovisar ett 
resultat på 12,1 miljoner kronor jämfört med budgeterade 4,1 miljoner, och 
Leksand Vatten visar ett överskott på 4,6 miljoner kronor mot budgeterade 
2,2 miljoner. Nettoinvesteringarna har varit betydligt lägre än budgeterat. 
Trots ett ansträngt år har kommunen lyckats bromsa kostnadsutvecklingen, 
och den sociala sektorn gör ett överskott på drygt 15 miljoner kronor, bland 
annat tack vare att tilldelad reserv inte behövt nyttjas. Det ekonomiska 
resultatet har dock påverkats negativt av återbetalning av felaktigt utbetalda 
statsbidrag inom vuxenutbildningen, på cirka 20 miljoner kronor. 
Årets resultat efter balanskravsjusteringar uppgår till –8,4 miljoner kronor. 
Kommunen kommer att nyttja resultatutjämningsreserven för att återställa 
underskottet. 
Sammantaget bedöms kommunen inte nå de uppsatta målen för 2024. 
Samtliga fem inriktningsmål bedöms delvis kunna uppfyllas under året. Tre 
av kommunens specifika mål bedöms uppfyllas helt, ett bedöms inte 
uppfyllas och de återstående sju bedöms delvis kunna uppfyllas. 
Utvecklingen bedöms peka i positiv riktning för flertalet av de specifika 
målen. Målsättningen är långsiktig. 

Beslutsunderlag 
Tjänsteutlåtande, daterat 2024-04-03 
Powerpoint presntation 
Årsredovisning Leksands kommun 
Årsredovisning VIA-nämnden 
Årsredovisning Språktolknämnden 
Årsredovisning Hjälpmedelsnämnden 
Årsredovisning Överförmyndare 
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Kommunstyrelsens beslut 

1. Översända årsredovisning och bokslut 2024 för Leksands kommun 
till kommunens revisorer för granskning. 

2. Ge förvaltningen i uppdrag att göra redaktionella ändringar. 
Kommunstyrelsens förlag till beslut kommunfullmäktige 

1. Disponera 8,4 mkr ur kommunens resultatutjämningsreserv för att 
återställa 2024 års underskott. 

2. Godkänna årsredovisning och bokslut 2024 för Leksands kommun. 

Beslutet skickas till 
Kommunrevisionen 
Kommundirektör Caroline Smitmanis Smids 
Ekonomichef Ann-Charlotte Zackrisson 
Kommunfullmäktige 
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§ 42 Dnr 2025/273 

Månadsrapport januari /februari 2025 

Beskrivning av ärendet 
Ekonomichef Ann-Charlotte Zackrisson föredrar ärendet.  
 
Den ekonomiska uppföljningen visar att kommunen överlag har små 
avvikelser jämfört med budget. Sammantaget ser det ekonomiska läget bra 
ut för kommunen. De noterade avvikelserna är med undantag för VIA-
nämnden/vuxenutbildningen och Fritid i huvudsak positiva och består främst 
av lägre kostnader eller ökade bidrag.  
Uppföljningen av utfallet visar på relativt små avvikelser jämfört med budget. 
Inga avvikelser har noterats inom politik och förvaltningsledning. 
Verksamhetsstöd har haft höga kostnader för inköp av datorer men dessa 
förväntas jämna ut sig under året. Nyttjandet av friskvårdsbidraget sker 
främst i slutet av året vilket innebär att HR visar ett visst överskott. Inom 
verksamhetsstöd finns en osäkerhet kring ersättning för inlösen av 
kommunens leasingbilar eftersom ett större utbyte sker under året. 
Sammantaget bedöms risken för större avvikelser som liten inom sektorn.  
Utbildningssektorn redovisar ett överskott men har samtidigt haft något 
högre personalkostnader i början av året. Den interkommunala ersättningen 
på gymnasiet visar en positiv avvikelse delvis beroende på när 
faktureringen sker. Risken för större avvikelser bedöms som liten men 
budgeten är stram inom förskolan och grundskolan.  
Sociala sektorn redovisar ett överskott på 5 miljoner kronor per februari.  
Det finns goda förutsättningar för att sektorn ska kunna redovisa ett större 
överskott även 2025 då medel frigjorts i samband med detaljbudgetarbetet 
samtidigt som efterfrågan på hemtjänst fortsatt är lägre än budgeterat. Dock 
är övertiden inom hemtjänsten fortsatt hög även i januari vilket följs upp 
inom sektorn. Risken för negativ avvikelse bedöms som låg och om 
verksamheten fortlöper enligt plan kommer sektorn att redovisa ett 
överskott. Dock finns alltid en risk för kostnader som sektorn inte kan 
påverka exempelvis kostsamma placeringar.  
Samhällsutveckling redovisar ett underskott för perioden men merparten är 
hänförlig till hanteringen av förpackningsinsamlingen där kommunen betalar 
Leksand Vatten och sedan erhåller statsbidrag. Granberget kommer att 
redovisa ett underskott jämfört med budget då säsongen har varit dålig 
både för längdskidor och slalom på grund av vädret. Samtidigt har 
kostnaderna för snöröjning och halkbekämpning varit mycket låga under 
årets inledning. Det varma vädret har också lett till minskade kostnader för 
el och fjärrvärme.  
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VIA-nämnden är mitt inne i en omfattande omställning. Det förväntade 
underskottet för hela nämnden uppgår till -4,9 miljoner kronor på helår varav 
Leksands andel utgör -2,9 miljoner kronor. Hittills uppgår underskottet till -
1,2 miljoner kronor för Leksand. Det finns även ett underskott inom 
vuxenutbildningen. Nämnden har inte fått återkoppling från Skolverket 
angående återbetalningen av de felaktigt erhållna statsbidragen.  
På finansieringssidan visade den senaste skatteunderlagsprognosen en 
liten ökning jämfört med budget men den ekonomiska utvecklingen är 
osäker. Dala Energi har aviserat en höjd utdelning vilket skulle ge ett tillskott 
på 6 miljoner kronor jämfört med budget.  
Sammantaget ser det ekonomiska läget bra ut för kommunen. De noterade 
avvikelserna är med undantag för VIA och fritid i huvudsak positiva och 
består främst av lägre kostnader eller ökade bidrag.  

Beslutsunderlag 
Protokollsutdrag allmänna utskottet 2025-03-17, § 18 
Powerpoint presentation 

Kommunstyrelsens beslut 
1. Godkänna månadsrapport för januari/februari 2025.  

Beslutet skickas till 
Ekonomichef Ann-Charlotte Zackrisson 
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§ 43 Dnr 2024/12 

Utvecklingsplan för grundskolan  

Beskrivning av ärendet 
Sektorchef Annica Sandy-Hedin föredrar ärendet.  
 
Ett av uppdragen som utbildningssektorn ansvarade för i kommunplanen för 
2024 var att ta fram en strategisk plan för grundskolans utvecklingsarbete.  
Utbildningssektorn har tagit fram en utvecklingsplan för HT2024-VT 2027 för 
grundskolan för att förbättra måluppfyllelsen i skolorna, i samråd med 
politiker, skolledare och fackliga företrädare. Planen fokuserar på två 
huvudområden: kunskapsfokus och elevernas välmående, med särskild 
uppmärksamhet på att stärka elevhälsoarbetet. Målet är att förbättra 
elevernas resultat och välmående, särskilt i högstadiet, samt att säkerställa 
en kontinuerlig hög måluppfyllelse genom hela skolgången, från förskola till 
gymnasium. 
De mätbara målen innefattar att höja meritvärden, öka andelen elever med 
gymnasiebehörighet, och förbättra resultaten på nationella prov. Planen 
lyfter även vikten av övergångarna mellan skolnivåer och identifierar 
prioriterade områden som högkvalitativ undervisning, stöd för elevens 
utveckling, positiv skolkultur, effektivt ledarskap, samverkan och kontinuerlig 
förbättring. 
Utvecklingsplanen ska implementeras övergripande för alla skolor i 
kommunen, där varje skola årligen ska ta fram en egen verksamhetsplan. 
Förväntade effekter inkluderar förbättrade resultat och ett bättre välmående 
för eleverna, vilket förväntas skapa en starkare utbildningskedja och bättre 
förutsättningar för elevernas framtida framgång. 

Beslutsunderlag 
Protokollsutdrag utbildningsutskottet 2025-03-18, § 27 
Tjänsteutlåtande utvecklingsplan för grundskolan, daterat 2025-03-04 
Utvecklingsplan för grundskola, daterad 2024-06-29 

Yrkanden 
Carin Malm (KD) yrkar att ärendet ska återremitteras i syfte att följande ska 
inkluderas i planen: 
 
1. Arbetet med och införandet av mer fysisk aktivitet  
2. Mål om att minska antalet elever per skolsköterska och skolkurator  
3. En plan för att förebygga och komma till rätta med hemmasittare  
4. Arbetet med elevinflytande och elevråd  
5. Långsiktighet, tidigare erfarenheter samt bred dialog och förankring som  
    ledord inför framtida organisationsförändringar. 
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Beslutsgång 
Ordföranden frågar kommunstyrelsen om ärendet ska avgöras idag eller 
återremitteras och finner att kommunstyrelsen beslutar att ärendet ska 
avgöras idag. 

Kommunstyrelsens beslut 
1. Anta utvecklingsplan för grundskolan.  
2. Uppdra till förvaltningen att återkomma till utbildningsutskottet med 

tidsplan och förslag till process för revidering av utvecklingsplan för 
grundskolan.  

Beslutet skickas till 
Sektorchef Annica Sandy Hedin 
Verksamhetsutvecklare Lena Ryen 
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§ 44 Dnr 2025/280 

Patientsäkerhetsberättelse för elevhälsans medicinska 
insatser för grundskola och gymnasium 2024 

Beskrivning av ärendet 
Sektorchef Annica Sandy-Hedin föredrar ärendet.  
 
Enligt patientsäkerhetslagen ska vårdgivare årligen upprätta en 
patientsäkerhetsberättelse. För elevhälsan i Leksands kommun redovisas 
2024 års arbete, inklusive mål och strategier för 2025. Den medicinska 
delen av elevhälsan (EMI) omfattas av hälso- och sjukvårdens lagar och har 
IVO som tillsynsmyndighet för att säkerställa kvalitet och patientsäkerhet. 
Målet för 2024 var att säkerställa full täckning av grundläggande besök och 
vaccinationer, minska frånvaro och förbättra journaldokumentationen. 
Eftersom vissa mål inte uppnåddes, kommer de att fortsätta gälla även för 
2025, tillsammans med utbildning och strategiska justeringar för att förbättra 
elevhälsan. 

Beslutsunderlag 
Protokollsutdrag utbildningsutskottet 2025-03-18, § 25 
Tjänsteutlåtande patientsäkerhetsberättelse, daterat 2025-03-04 
Patientsäkerhetsberättelse elevhälsan i Leksands kommun 

Kommunstyrelsens beslut 
1. Godkänna patientsäkerhetsberättelse för elevhälsans medicinska 

insatser för grundskola och gymnasium 2024.  

Beslutet skickas till 
Sektorchef /verksamhetschef för elevhälsa Annica Sandy Hedin 
Medicinskt ledningsansvarig sjuksköterska Maria Grahn 
Verksamhetsutvecklare Annelie Bergman och Lena Ryen 
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§ 45 Dnr 2025/289 

Äldreomsorgsplan 

Beskrivning av ärendet 
Sektorchef Isabella Piva-Hultström föredrar ärendet.  
 
Kommunen står inför en växande andel äldre invånare, vilket kräver 
utveckling av boendemiljöer, hemtjänst och förebyggande insatser. 
Äldreomsorgsplanen är strategiskt utformad utifrån nationella riktlinjer och 
kommunens vision.  
Förvaltningen bedömer planen som genomarbetad och framhåller vikten av 
personalkontinuitet och att äldre kan bo kvar hemma längre. Omställningen 
innebär initiala investeringar i teknik och kompetens men förväntas leda till 
en mer effektiv resursfördelning och minskade kostnader på sikt, med stöd 
från regionala och statliga aktörer. 

Beslutsunderlag 
Protokollsutdrag socialutskottet 2025-03-18, § 13 
Tjänsteutlåtande, daterat 2025-03-12 
Äldreomsorgsplan 2025–2035 

Yrkanden 
Carin Malm (KD yrkar att ärendet ska återremitteras i syfte att följande ska 
inkluderas i planen: 
 
1.En värderad prognos av platsbehovet på särskilt boende fram till år 2040 
   som går mer i linje med prognos-alternativen från Ensolution. 
  
2. En tydligare plan för tillskapandet av trygghetsboenden i hela kommunen. 
  
3. En plan för tillskapandet av fler seniorboenden i hela kommunen. 
 
4. En mer utförlig beskrivning av hur sektorn planerar att arbeta med    
   digitalisering, tekniska lösningar och hjälpmedel inom processdel 1 och 2.  
 
5. En plan för äldres inflytande och delaktighet. 
 
6. Rutiner för hur man lämnar synpunkter och klagomål. 
 
7. En mer utförlig beskrivning av hur det systematiska kvalitetsarbetet ska  
    bedrivas. 
  
8. En mer utförlig beskrivning av arbetet kring en god arbetsmiljö. 
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9. En mer utförlig beskrivning av kompetensförsörjning och  
    kompetensutveckling.  
 
10. Att kommunen ska arbeta främjande för fler aktörer och alternativ inom 
      äldreomsorgen, både genom lagen om valfrihetssystem och idéburet  
      offentligt partnerskap.  
 
Karin Mikkonen (C) yrkar avslag till Kristdemokraternas återremissyrkande. 
 
Carin Malm (KD) yrkar att äldreomsorgsplanen ska antas av 
kommunfullmäktige.  
 
Karin Mikkonen (C) och Sebastian Larsson (M) yrkar bifall till 
socialutskottets förslag till beslut.  
 
Beslutsgång 
Ordföranden frågar kommunstyrelsen om ärendet ska avgöras idag eller 
återremitteras och finner att ärendet ska avgöras idag.  
 
Ordföranden frågar om ärendet ska avgöras i kommunfullmäktige och finner 
att ärendet ska avgöras i kommunstyrelsen i enlighet med socialutskottets 
förslag till beslut.  
 
Kommunstyrelsens beslut 

1. Anta äldreomsorgsplan.  

Reservationer 
Carin Malm (KD) reserverar sig mot att äldreomsorgsplanen antas i 
kommunstyrelsen. 

Beslutet skickas till 
Socialchef Isabella Piva Hultström 
Kvalitets- och boendeutvecklare Nina Lehtonen 
Verksamhetsutvecklare Sara Sundman 
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§ 46 Dnr 2025/238 

Patientsäkerhetsberättelse hälso- och sjukvården 2024 

Beskrivning av ärendet 
Medicinskt ansvarig sjuksköterska Jonathan Wigert föredrar ärendet.  
 
Leksands kommun har upprättat en patientsäkerhetsberättelse för 2024, i 
enlighet med patientsäkerhetslagen. Den redogör för hur 
patientsäkerhetsarbetet bedrivits, genomförda åtgärder och uppnådda 
resultat.  
Förvaltningen bedömer att vården har hållit en hög kvalitet och att fortsatt 
arbete med kunskapsstyrning och kompetensutveckling stärker 
patientsäkerheten. De investeringar som görs i förebyggande insatser och 
personalutbildning innebär initiala kostnader men förväntas på sikt minska 
vårdskador och akuta insatser, vilket leder till ekonomiska besparingar. 
Sociala sektorns budget täcker de satsningar på förebyggande arbete som 
beskrivs i patientsäkerhetsberättelsen. 

Beslutsunderlag 
Protokollsutdrag socialutskottet 2025-03-18, § 15 
Tjänsteutlåtande, daterat 2025-03-04 
Patientsäkerhetsberättelse hälso- och sjukvården 2024 

Kommunstyrelsens beslut 
1. Godkänna patientsäkerhetsberättelse inom hälso- och sjukvården 

2024. 

Beslutet skickas till 
Medicinskt ansvarig sjuksköterska Jonathan Wigert  
Socialchef Isabella Piva Hultström 
Verksamhetschef Teresia Karlsson 
Mediciniskt ansvarig för rehabilitering Anna Sommar 
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§ 47 Dnr 2025/229 

Internkontrollplan för kommunstyrelsen 2025 

Beskrivning av ärendet 
Intern kontroll syftar till att säkerställa att nämndens verksamhet bedrivs i 
enlighet med kommunfullmäktiges mål och riktlinjer samt i enlighet med 
gällande lagar. En god intern kontroll bidrar till att ändamålsenligheten i 
verksamheten stärks och att den bedrivs effektivt och säkert. 
I arbetet med att ta fram internkontrollplan för 2025 för kommunstyrelsen 
har förvaltningen gjort en ny risk- och väsentlighetsanalys för att identifiera 
risker som är förvaltningsövergripande eller bedöms kunna leda till stor 
påverkan för hela kommunen.  
Kvalitetsgruppen har haft en samordnande roll i arbetet och 
kommundirektörens ledningsgrupp har gemensamt bedömt och prioriterat 
kommunens övergripande risker inom ramen för arbetet med risk- och 
väsentlighetsanalysen. Kommunstyrelsen har bidragit i arbetet vid en 
workshop. 
Årets internkontrollplan struktureras utifrån ett antal riskområden. För varje 
riskområde listas de risker som bedöms behöva hanteras inom 
interkontrollen. Till riskerna kopplas kontrollmoment som ska bidra till 
upptäckt om riskerna infrias. I syfte att förebygga att riskerna inträffar anges 
även förebyggande åtgärder.  

Beslutsunderlag 
Tjänsteutlåtande, daterat 2025-03-31 
Internkontrollplan 2025, daterad 2025-03-31 
Uppföljning av internkontrollplan 2024, daterad 2025-03-31 
Övriga kontrollsystem, daterad 2025-03-31 

Kommunstyrelsens beslut 
1. Anta Internkontrollplan för kommunstyrelsen 2025. 

Beslutet skickas till 
Kommundirektör Caroline Smitmanis Smids 
Kommunstrateg Samuel Svan 
Sektorchefer 
Verksamhetsutvecklare/kvalitetsutvecklare 

17KS-protokoll 250407
(Signerat, SHA-256 6784FAC0E1482DC37010F00ABA3760B0F1D0F83A5CD63DCE602DA5DED2221FAF)

Sida 17 av 31



SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
Sida 
1(1) 

Sammanträdesdatum 
2025-04-07 

 
  

Kommunstyrelsen   
 

 
 Utdrag bestyrks 
  

 

§ 48 Dnr 2025/394 

Investeringsmedel belysning Leksandshallen 

Beskrivning av ärendet 
Belysningsarmatur i dam- och herrarnas omklädningsrum (simhallen ej 
sporthall) samt duschutrymmen och korridorer behöver bytas. Armaturen är 
ca 18-19 år gammal. På grund av dess ålder finns det i dagsläget inte nya 
armaturer att byta till av samma sort. Alternativet är att byta ut all armatur till 
ledbelysning i de utrymmen som är i behov av detta.  
Detta behov har inte identifierats inför 2025 års kommunplaneprocess och 
därav finns inga godkända och tillgängliga investeringsmedel för utbytet.  
Förutom det omedelbara behovet medför bytet också en positiv konsekvens 
då energiförbrukningen kommer att minska. 
Förvaltningen ser inget annat alternativ än att genomföra byte till led-
armatur.  
Kostnad för bytet uppgår enligt offert till 243 375 kronor inklusive moms.  

Beslutsunderlag 
Tjänsteutlåtande daterat 2025-03-26  

Kommunstyrelsens beslut 
1. Byta ut all armatur till ledbelysning i dam- och herrarnas 

omklädningsrum samt duschutrymmen och korridorer i simhallen. 
2. Medlen tas ur kommunstyrelsens budget för oförutsedda utgifter. 

Beslutet skickas till 
Sektorchef Åke Sjöberg samhällsutveckling 
Enhetschef Tony Cederberg Leksandshallen 
Verksamhetsekonom samhällsutveckling  

 

18KS-protokoll 250407
(Signerat, SHA-256 6784FAC0E1482DC37010F00ABA3760B0F1D0F83A5CD63DCE602DA5DED2221FAF)

Sida 18 av 31



SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
Sida 
1(1) 

Sammanträdesdatum 
2025-04-07 

 
  

Kommunstyrelsen   
 

 
 Utdrag bestyrks 
  

 

§ 49 Dnr 2025/214 

Överläggningsärende - Förvärv av aktier i bolaget 
Denevis AB 

Beskrivning av ärendet 
Kommunen har undertecknat optionsavtalet i enlighet med beslutet i 
fullmäktige. Optionsavtalet i sig är inte bindande och innehåller inga 
förpliktelser för kommunen. Optionsavtalet är giltigt till den 19 december 
2026. 
 
Kommunen ska ta ställning till om optionen ska utnyttjas och om kommunen 
ska tillträda aktieägaravtalet. 
 
Vid dagens sammanträde deltar VD Dala Energi AB och ekonomichef  
Ann-Charlotte Zackrisson för att bistå med sakkunskaper i frågan.  

Kommunstyrelsens beslut 
1. Tacka för informationen.  

Beslutet skickas till 
VD Dala Energi AB Bengt Östling 
Ekonomichef Ann-Charlotte Zackrisson 
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§ 50 Dnr 2023/292 

Vänort Ukraina - Ansökan om medel för 
kontaktskapande aktivitet 

Beskrivning av ärendet 
Medel kommer att utlysas av svenska institutet för kontaktskapande 
aktiviteter med Ukraina under våren 2025. Förvaltningen föreslår att 
Leksands kommun söker dessa medel i syfte att få kontakt med en kommun 
i Ukraina för ett första samarbetsprojekt och i förlängningen ett eventuellt 
vänortsavtal.  
 
Förvaltningen bedömer att en ansökan om medel via en etablerad partner 
som Svenska Institutet är ett tryggt möjliggörande första steg att hitta en 
vänort i Ukraina. Ansökan innebär inte någon ekonomisk insats för 
kommunen. En beviljad ansökan innebär finansiering av aktiviteterna.  

Beslutsunderlag 
Protokollsutdrag allmänna utskottet 2025-03-17, § 21 
Tjänsteutlåtande, daterat 2025-02-27 

Kommunstyrelsens beslut 
1. Uppdra till förvaltningen att ansöka om medel hos Svenska Institutet 

för kontaktskapande aktiviteter med en ukrainsk kommun.  
2. Förvaltningen ska återkomma till kommunstyrelsen med besked om 

ansökan beviljas senast 2025-10-30. 

Beslutet skickas till 
Kommundirektör Caroline Smitmanis Smids 
Sektorchef utbildning Annica Sandy-Hedin 
Verksamhetsutvecklare utbildning Lena Ryen  
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§ 51 Dnr 2018/159 

Anmälan av ordförandebeslut - Fullmakt juridiskt 
ombud 

Beskrivning av ärendet 
Kommunen har blivit kallad till sammanträde vid Mark- och miljödomstolen i 
Nacka såsom part i mål F 5368-24. Sammanträdet äger rum 20 mars 2025. 
Frågan gäller överklagan av Lantmäteriets anläggningsförrättning W22193. 
Kommunen behöver ordna med ett ombud som kan företräda kommunen på 
plats samt att denna har den juridiska kompetens som frågan kräver. 
Juristbyrån Vesterlins & Co är specialiserade på fastighetsrättsliga frågor 
och därför lämpliga att företräda kommunen. 
 
Vid dagens sammanträde redovisas ordförandebeslutet.  

Beslutsunderlag 
Ordförandebeslut, daterat 2025-02-27 
Fullmakt Vesterlins, daterad 2025-02-26 

Kommunstyrelsens beslut 
1. Godkänna redovisningen av ordförandebeslutet.  
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§ 52 Dnr 2024/1504 

Anmälan av fattade delegeringsbeslut 

Beskrivning av ärendet 

Kommunallagen föreskriver att en nämnd får uppdra åt ett utskott, åt en 
ledamot eller ersättare eller åt en anställd hos kommunen att besluta på 
nämndens vägnar i ett visst ärende eller viss grupp av ärenden. 
Beslut som fattas med ovanstående stöd ska återrapporteras till nämnden. 
Härmed återrapporteras följande delegeringsbeslut: 
 
UTBILDNINGSSEKTORN 
Sektorchef utbildning/avdelningschef grundskolan 

• Interkommunal skolplacering, § 7 och § 8. 
Gymnasiechef/rektor gymnasiet 

• Särskilt samverkansavtal för nationellt godkänd idrottsutbildning (NIU) 
med Norrtälje kommun, 2025-02-18. 

• Särskilt samverkansavtal för nationellt godkänd idrottsutbildning (NIU) 
med Umeå kommun, 2025-02-21. 

SEKTORN FÖR SAMHÄLLSUTVECKLING 
Byggchef, byggnadsinspektör, bygglovshandläggare, miljö och 
handläggare bostadsanpassning 

• Delegeringsbeslut bygg februari 2025 

• Delegeringsbeslut bostadsanpassning februari 2025 

ÖVRIG SAMHÄLLSUTVECKLING 

• Delegeringsbeslut fritidsavdelningen februari 2025 

• Delegeringsbeslut plan- och geodataavdelningen februari 2025 

• Delegeringsbeslut samhällsutveckling övrigt februari 2025 

VERKSAMHETSSTÖD 

• Delvis avslagsbeslut utlämnande av allmän handling, dnr 2025/213  

• Delvis avslagsbeslut utlämnande av allmän handling, dnr 2025/281 

• Delvis avslagsbeslut utlämnande av allmän handling, dnr 2025/290 
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• Beslut om avslag av utlämnande av allmän handling, dnr 2025/373 

• Delvis avslagsbeslut utlämnande av allmän handling, dnr 2025/384 

UTSKOTTEN 

• Sammanträdesprotokoll socialutskottet 2025-02-13 

• Sammanträdesprotokoll socialutskottet 2025-03-18 

• Sammanträdesprotokoll utbildningsutskottet 2025-02-17 

• Sammanträdesprotokoll utbildningsutskottet 2025-03-18 

• Sammanträdesprotokoll samhällsbyggnadsutskottet 2025-03-20 

PERSONALÄRENDEN 

• Personallista/nya anställningar februari 2025 

UPPHANDLINGSÄRENDEN 

• Beslut om att inleda upphandling 2025-01-01 – 2025-03-20 

Beslutsunderlag 
Protokoll och listor 

Kommunstyrelsens beslut 
1. Godkänna redovisningen av de delegeringsbeslut som förtecknas i 

protokoll och listor den 7 april 2025.  

Beslutet skickas till 
Kansliavdelningen 
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§ 53 Dnr 2024/1441 

Svar på motion om tankningsställe för båtar 

Beskrivning av ärendet 
Bygdepartiet har i en motion till kommunfullmäktige föreslagit att kommunen 
ska utreda lämplig placering av båtmack, undersöka med markägare och att 
inleda kontakter med oljebolag för att utreda intresse för etablering.  

Styrets bedömning 
Bygdepartiet har ställt tre motioner på samma tema – hur utvecklar vi 
Leksands kommun som en sjölivskommun. Alla tre motioner innehåller delar 
som behöver utredas vidare, såväl vad gäller finansiering, vem som 
ansvarar och om det alls finns rimliga förutsättningar att genomföra.  
Styret delar Bygdepartiets bedömning att Leksands kommun skulle kunna ta 
till vara vatten- och sjöliv på ett bättre sätt än vad som görs idag. Det är en 
resurs som skulle kunna nyttjas mer och bidra till utvecklingen av Leksands 
kommun. 
Styret ser också att frågor som rör sjölivet på Siljan som ett område vi skulle 
kunna samverka med andra kommuner och icke offentliga aktörer kring. 
Både vad gäller planering/organisering, men också finansiering.  
 
Styret anser att Bygdepartiets förslag är intressanta och något Leksands 
kommun behöver utreda vidare. Våra förslag till beslut på dessa tre 
motioner kommer att vara att de ska anses besvarade. Styret kommer att ge 
kommunstyrelsen ett uppdrag i kommunplanen att arbeta fram ett 
handlingsprogram för sjöliv i Leksands kommun. På så sätt kan alla tre 
motioners förslag tas om hand på ett organiserat och ordnat sätt. Vi kommer 
att kunna få ansvarsfrågor utredda och indikation på hur stora medel som 
behöver sättas av i budgeten för att genomföra eventuella åtgärder.  

Beslutsunderlag 
Motion, daterad 2024-11-29 
Motionssvar, daterat 2025-03-24 

Kommunstyrelsens förslag till beslut i kommunfullmäktige 
1. Anse motionen besvarad.  

Beslutet skickas till 
Kommunfullmäktige 
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§ 54 Dnr 2023/721 

Svar på motion om sjösäkerhet 

Beskrivning av ärendet 
Bygdepartiet har i en motion till kommunfullmäktige föreslagit att kommunen 
ska tillse att fyrar och prickmarkeringar fungerar tillfredsställande genom 
bättre samarbete med båtklubbarna och avsätter resurser för att återuppliva 
de fyrar som slutat fungera och förse prickningar med reflexer. Bygdepartiet 
yrkar även på att avskärma de fyrar som upplevs som störande av boende 
på fastlandet så att de bara lyser ut mot sjön. Bygdepartiet vill också att 
kommunen har en aktiv dialog med båtklubbarna för att förbättra 
sjösäkerhet på Siljan och Österdalälven.  

Styrets bedömning 
Bygdepartiet har ställt tre motioner på samma tema – hur utvecklar vi 
Leksands kommun som en sjölivskommun. Alla tre motioner innehåller delar 
som behöver utredas vidare, såväl vad gäller finansiering, vem som 
ansvarar och om det alls finns rimliga förutsättningar att genomföra.  
Styret delar Bygdepartiets bedömning att Leksands kommun skulle kunna ta 
till vara vatten- och sjöliv på ett bättre sätt än vad som görs idag. Det är en 
resurs som skulle kunna nyttjas mer och bidra till utvecklingen av Leksands 
kommun. 
Styret ser också att frågor som rör sjölivet på Siljan som ett område vi skulle 
kunna samverka med andra kommuner och icke offentliga aktörer kring. 
Både vad gäller planering/organisering, men också finansiering.  
 
Styret anser att Bygdepartiets förslag är intressanta och något Leksands 
kommun behöver utreda vidare. Våra förslag till beslut på dessa tre 
motioner kommer att vara att de ska anses besvarade. Styret kommer att ge 
kommunstyrelsen ett uppdrag i kommunplanen att arbeta fram ett 
handlingsprogram för sjöliv i Leksands kommun. På så sätt kan alla tre 
motioners förslag tas om hand på ett organiserat och ordnat sätt. Vi kommer 
att kunna få ansvarsfrågor utredda och indikation på hur stora medel som 
behöver sättas av i budgeten för att genomföra eventuella åtgärder.  

Beslutsunderlag 
Motion, daterad 2023-05-26 
Motionssvar, daterat 2025-03-24 

Kommunstyrelsens förslag till beslut i kommunfullmäktige 
1. Anse motionen besvarad.  
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Beslutet skickas till 
Kommunfullmäktige 
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§ 55 Dnr 2023/50 

Svar på motion om landström på Vaverön 

Beskrivning av ärendet 
Bygdepartiet har i en motion till kommunfullmäktige föreslagit att kommunen 
ska utreda förutsättningarna till att förse bryggorna på Vaverön med 
landström. Vidare föreslår Bygdepartiet att en utredning ska göras för att se 
över möjligheterna till att ha elektroniska lås på uthyrningsstugorna. 

Styrets bedömning 
Bygdepartiet har ställt tre motioner på samma tema – hur utvecklar vi 
Leksands kommun som en sjölivskommun. Alla tre motioner innehåller delar 
som behöver utredas vidare, såväl vad gäller finansiering, vem som 
ansvarar och om det alls finns rimliga förutsättningar att genomföra.  
Styret delar Bygdepartiets bedömning att Leksands kommun skulle kunna ta 
till vara vatten- och sjöliv på ett bättre sätt än vad som görs idag. Det är en 
resurs som skulle kunna nyttjas mer och bidra till utvecklingen av Leksands 
kommun. 
Styret ser också att frågor som rör sjölivet på Siljan som ett område vi skulle 
kunna samverka med andra kommuner och icke offentliga aktörer kring. 
Både vad gäller planering/organisering, men också finansiering.  
 
Styret anser att Bygdepartiets förslag är intressanta och något Leksands 
kommun behöver utreda vidare. Våra förslag till beslut på dessa tre 
motioner kommer att vara att de ska anses besvarade. Styret kommer att ge 
kommunstyrelsen ett uppdrag i kommunplanen att arbeta fram ett 
handlingsprogram för sjöliv i Leksands kommun. På så sätt kan alla tre 
motioners förslag tas om hand på ett organiserat och ordnat sätt. Vi kommer 
att kunna få ansvarsfrågor utredda och indikation på hur stora medel som 
behöver sättas av i budgeten för att genomföra eventuella åtgärder.  

Beslutsunderlag 
Motion, daterad 2023-01-14 
Motionssvar, daterat 2025-03-24 

Kommunstyrelsens förslag till beslut i kommunfullmäktige 
1. Anse motionen besvarad.  

Beslutet skickas till 
Kommunfullmäktige 
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§ 56 Dnr 2024/1444 

Svar på motion - "Alla arbetstagare inom kommunal 
verksamhet förtjänar en bra arbetsmiljö" 

Beskrivning av ärendet 
Miljöpartiet har i en motion till kommunfullmäktige föreslagit att 
kommunstyrelsen tillser att arbetsmiljön inom den kommunala 
verksamheten förbättras för att möta skrivningarna i visionen för att ska 
trivsel och känsla av delaktighet för personalen.  

Styrets bedömning 
Miljöpartiet har i sin motion ett antal punkter man anser att Leksands 
kommun ska arbeta med för att bli en mer attraktiv arbetsgivare. 
 
Styret anser att vara en attraktiv arbetsgivare är en av de viktigaste frågorna 
för Leksands kommun för att klara uppdraget att leverera välfärd av hög 
kvalitet. 
Styret har också arbetsgivarfrågor högt upp på dagordningen vilket speglas 
i att en rad beslut har fattats på området. Bland annat personalpolitiskt 
program, kompetensförsörjningsprogram och ett antal aktiviteter kopplade 
till dessa antagits. Vidare så finns det en rad mål och uppdrag som handlar 
om att Leksands kommun ska vara en attraktiv arbetsgivare.  
Styret delar i mångt och mycket det Miljöpartiet uttrycker som vilja i sin 
motion. Vår bedömning är att kommunen jobbar aktivt med att vara en 
attraktiv arbetsgivare och flera program och dokument har beslutats under 
mandatperioden och förvaltningen arbetar nu intensivt med verkställighet av 
dessa. När det gäller de punkter som (MP) lyfter i motionen kommenteras 
dessa kort nedan. 
Leksands kommun har en för hög sjukfrånvaro och detta adresseras i 
kommunplanen. Även detta är något som förvaltningen arbetar aktivt med 
och hela tiden utvecklar metoder för att vända utvecklingen inom, detta 
utifrån uppdrag i kommunplanen att minska sjukfrånvaron.   
I kompetensförsörjningsprogrammet som kommunfullmäktige antog är ett av 
fokusområdena just trygga anställningar och heltid som norm. I 
kommunplanen finns uppdraget ”Säkerställ genomförandet av heltid som 
norm”. Undersökningar som genomförts visar också, framförallt när det 
gäller yngre personer att trygga arbeten är viktigt.  
Tidigt under mandatperioden genomfördes ”Chefoskopet”, ett strukturerat 
arbete för att belysa just chefers förutsättningar att utföra sitt arbete. En 
konsekvens av detta är att vi politiskt fattat beslut om riktvärden för hur 
många medarbetare en chef ska ha. 
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Just för att skapa förutsättningar för våra chefer att vara ledare. I 
kommunplanen finns också uppdraget om att skapa bättre förutsättningar 
för första linjens chefer. 
 
När det kommer till att kommunens verksamheter ska ha tillräckligt många 
medarbetare för att utföra arbetsuppgifterna är detta ett ständigt pågående 
arbete och scheman anpassas utifrån verksamhetens behov. Det är också 
en viktig uppgift i arbetsmiljöarbetet och i samverkan. Samverkan ska ske 
på alla nivåer och nu införs också samverkan på arbetsplatsnivå, något som 
kommer att ge bättre förutsättningar att kunna ta in synpunkter direkt från 
berörd verksamhet och berörda medarbetare.  
Till sist så säger (MP) i sin motion att kommunen ska erbjuda rimliga löner. 
Lönebildningen är en komplicerad process som utgår från nationella avtal. 
Det som är viktigt för oss i styret är att lönesättande chefer ges tid till att 
sätta löner utifrån de kriterier som stipuleras i kollektivavtal. Och genom att 
styra hur många medarbetare varje chef maximalt ska ha så ökar också 
möjligheterna till att prioritera lönesamtal och utvärdering av lönekriterier. 
Vidare kan också tilläggas att det pågår ett utvecklingsarbete med 
lönebildningsprocessens olika delar vilket kommer att leda till en förstärkt 
process gällande lönebildningen i Leksands kommun.  
 
Sammanfattningsvis kan vi konstatera att både styret och förvaltningen har 
haft ett högt tempo gällande personalpolitiken denna mandatperiod. Vissa 
resultat kan vi redan nu se, andra tar längre tid att mäta. Styret känner sig 
trygga i att personalfrågorna prioriteras och arbetas med varje dag i 
organisationen. Det är ett område som aldrig kommer att bli ”färdigt”, men 
om vi tillsammans mellan politik och förvaltning arbetar aktivt med och är 
ödmjuka nog att våga ändra på det som inte fungerar så kommer vi att ta 
steg framåt hela tiden.  

Beslutsunderlag 
Motion, daterad 2024-12-01 
Motionssvar, daterat 2025-04-02 

Kommunstyrelsens förslag till beslut i kommunfullmäktige 
1. Anse motionen besvarad.  

Beslutet skickas till 
Kommunfullmäktige 
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§ 57 Dnr 2025/3 

Kommunstyrelsens ordförande informerar 

Beskrivning av ärendet 
Kommunstyrelsens ordförande, Sebastian Larsson (M), informerar om: 

• Visit Dalarna föreslås få en ny inriktning som bland annat innebär ett 
smalare men tydligare uppdrag. De kommuner som vill kommer 
kunna köpa tillvalstjänster utöver basutbudet.  

• Kommunstyrelsens ordförande, förste och andre vice ordförande 
samt kommundirektören har varit på företagsbesök hos Instrument 
Jige och Terrible Twins.  

• Hyresgästföreningens förbundsordförande, Marie Linder,  har varit i 
Leksand och träffat kommunstyrelsens ordförande och VD för 
Leksandsbostäder.  

• Det har varit ett möte med gruppledarna gällande regelverk för 
enskilda vägar. Ytterligare ett möte är inplanerat den 7 april. 

• Leksandsbostäders bygge av nytt huvudkontor i Limhagen går enligt 
plan och beräknad inflyttning är vid årsskiftet.  

• Kommunstyrelsens ordförande och förste vice ordförande har varit 
på ägardialog med Dala Energi AB.  

• Förvaltningen har fått förlängd tid med att ta fram ett fritidspolitiskt 
program. Planen är att programmet ska vara klart till allmänna 
utskottets möte den 3 november 2025.  

• Budget för överförmyndare i samverkan i övre Dalarna  
- Allmänna utskottets synpunkter på budgetförslaget är att det ska  
  göras en genomlysning av kostnadsfördelningsmodellen i syfte att  
  hitta en modell som fördelar kostnaderna per akt mer jämbördigt 
  mellan de samverkande kommunerna.  

• Leksandsbostäder är vinnare av kundkristallen 2025. Bolaget vann i 
kategorin högsta serviceindex lokaler. 

Kommunstyrelsens beslut 
1. Lägga informationen till handlingarna.  
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§ 39 Dnr 2025/1 


Kommundirektören informerar 


Beskrivning av ärendet 
Kommundirektör Caroline Smitmanis Smids informerar om: 


• Förvaltningen har fått utbildning av Södertälje kommun om 
välfärdsbrottslighet och hur den kan visa sig i olika kommunala 
verksamheter.  


• Det har varit lokal ägardialog med Leksand Vatten AB och Dala 
Vatten och Avfall AB som ett led i kommunplanearbetet.  


• Under april månad har förvaltningen genomfört utskottsdialoger i alla 
utskott vilket är en del av kommunplaneprocessen. Det var bra 
utskottsdialoger. På många områden pågår flera statliga utredningar 
som kan komma att få stor påverkan på kommunens arbete. Till 
exempel nya socialtjänstlagen, flera utredningar inom skolans 
område samt plan- och bygglagen med särskilt fokus på bygglov.  


• Det lokala brottsförebyggande rådet har haft sammanträde. En 
representant från polisens A-krim deltog för att informera om sitt 
arbete och skapa kontakt med Leksands kommun. A-krim är en 
myndighetssamverkan mot arbetslivskriminalitet. 
Arbetslivskriminalitet är när människor utnyttjas, konkurrensen 
snedvrids och välfärden missbrukas.  


• Kommunens socialchef har sagt upp sig för att tillträda en liknande 
tjänst närmare hemmet. Rekrytering av ny socialchef har påbörjats.   


• Förvaltningen kommer att inleda rekrytering av HR-chef då 
nuvarande befattningshavare har slutat.  


Kommunstyrelsens beslut 
1. Lägga informationen till handlingarna.  
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§ 40 Dnr 2025/2 


Utskottsordföranden informerar 


Beskrivning av ärendet 
Viktor Zakrisson (S), ordförande i samhällsbyggnadsutskottet, informerar 
om: 


• Det är fortsatt lugn ärendeinströmning av byggärenden.  


• Positivt planbesked för att möjliggöra byggande av ca 100 småhus 
vid Styrsjöns sydvästra strand.  


• Bygglov har beviljats för uteplats och serveringsbyggnad vid 
Leksands Folkhögskola.  


• Detaljplan för containerterminalen har vunnit laga kraft.  


• Moskogsvägen - Mark- och miljödomstolen har avslagit 
överklagandet gällande dispens för flytt av knärot.  
Mark- och miljöverdomstolen har inte beviljat prövningstillstånd. 
Avtal med Trafikverket är inte klart.  


• Nya byggregler träder i kraft den 1 juli 2025. 
Lars Halvarson (S), ordförande i utbildningsutskottet, informerar om: 


• Ny sektorsorganisation 
- Tjänsterna som för- och grundskolechef och kvalitetsutvecklare är  
   klara.  
- Rekrytering av en avdelningschef för stöd planeras till hösten. 
- Arbetet med omorganisering av rektorsområden för förskolan 
  och grundskolan pågår. Varje rektor ska vara chef för max 30 
  medarbetare. 


• Ansökningar till gymnasiet höstterminen 2025. 
Karin Mikkonen (C), ordförande i socialutskottet, informerar om: 


• Ekonomisk rapport januari/februari 2025 – positiv budgetavvikelse 
+5,4 mkr. 


• Sektorn håller på att rekrytera socialchef, avdelningschef IFO/LSS 
samt tre enhetschefer.  


• Det ser bra ut med vikarier inför sommaren. Det är populärt att 
”prova på” att jobba inom vården. På sportlovet provade nio 
personer på att jobba och under påsklovet har 53 personer anmält 
intresse av att ”prova på”.  


• Skolsocialt team - gemensam satsning med skolan. 
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• Dagverksamheten har fått utbildning i demens och blivit 
stjärnmärkta.  


Kommunstyrelsens beslut 
1. Lägga informationen till handlingarna.  
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§ 41 Dnr 2025/358 


Årsredovisning Leksands kommun 2024 


Beskrivning av ärendet 
Ekonomichef Ann-Charlotte Zackrisson föredrar ärendet.  
 
Kommunen och bolagen redovisar för 2024 ett bättre resultat än budgeterat. 
Den kommunala koncernen visar ett resultat på 8,9 miljoner kronor efter 
koncernkonsolidering. Kommunens resultat på –7,8 miljoner kronor är drygt 
20 miljoner kronor bättre än budgeterat. Leksandsbostäder redovisar ett 
resultat på 12,1 miljoner kronor jämfört med budgeterade 4,1 miljoner, och 
Leksand Vatten visar ett överskott på 4,6 miljoner kronor mot budgeterade 
2,2 miljoner. Nettoinvesteringarna har varit betydligt lägre än budgeterat. 
Trots ett ansträngt år har kommunen lyckats bromsa kostnadsutvecklingen, 
och den sociala sektorn gör ett överskott på drygt 15 miljoner kronor, bland 
annat tack vare att tilldelad reserv inte behövt nyttjas. Det ekonomiska 
resultatet har dock påverkats negativt av återbetalning av felaktigt utbetalda 
statsbidrag inom vuxenutbildningen, på cirka 20 miljoner kronor. 
Årets resultat efter balanskravsjusteringar uppgår till –8,4 miljoner kronor. 
Kommunen kommer att nyttja resultatutjämningsreserven för att återställa 
underskottet. 
Sammantaget bedöms kommunen inte nå de uppsatta målen för 2024. 
Samtliga fem inriktningsmål bedöms delvis kunna uppfyllas under året. Tre 
av kommunens specifika mål bedöms uppfyllas helt, ett bedöms inte 
uppfyllas och de återstående sju bedöms delvis kunna uppfyllas. 
Utvecklingen bedöms peka i positiv riktning för flertalet av de specifika 
målen. Målsättningen är långsiktig. 


Beslutsunderlag 
Tjänsteutlåtande, daterat 2024-04-03 
Powerpoint presntation 
Årsredovisning Leksands kommun 
Årsredovisning VIA-nämnden 
Årsredovisning Språktolknämnden 
Årsredovisning Hjälpmedelsnämnden 
Årsredovisning Överförmyndare 
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Kommunstyrelsens beslut 


1. Översända årsredovisning och bokslut 2024 för Leksands kommun 
till kommunens revisorer för granskning. 


2. Ge förvaltningen i uppdrag att göra redaktionella ändringar. 
Kommunstyrelsens förlag till beslut kommunfullmäktige 


1. Disponera 8,4 mkr ur kommunens resultatutjämningsreserv för att 
återställa 2024 års underskott. 


2. Godkänna årsredovisning och bokslut 2024 för Leksands kommun. 


Beslutet skickas till 
Kommunrevisionen 
Kommundirektör Caroline Smitmanis Smids 
Ekonomichef Ann-Charlotte Zackrisson 
Kommunfullmäktige 
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§ 42 Dnr 2025/273 


Månadsrapport januari /februari 2025 


Beskrivning av ärendet 
Ekonomichef Ann-Charlotte Zackrisson föredrar ärendet.  
 
Den ekonomiska uppföljningen visar att kommunen överlag har små 
avvikelser jämfört med budget. Sammantaget ser det ekonomiska läget bra 
ut för kommunen. De noterade avvikelserna är med undantag för VIA-
nämnden/vuxenutbildningen och Fritid i huvudsak positiva och består främst 
av lägre kostnader eller ökade bidrag.  
Uppföljningen av utfallet visar på relativt små avvikelser jämfört med budget. 
Inga avvikelser har noterats inom politik och förvaltningsledning. 
Verksamhetsstöd har haft höga kostnader för inköp av datorer men dessa 
förväntas jämna ut sig under året. Nyttjandet av friskvårdsbidraget sker 
främst i slutet av året vilket innebär att HR visar ett visst överskott. Inom 
verksamhetsstöd finns en osäkerhet kring ersättning för inlösen av 
kommunens leasingbilar eftersom ett större utbyte sker under året. 
Sammantaget bedöms risken för större avvikelser som liten inom sektorn.  
Utbildningssektorn redovisar ett överskott men har samtidigt haft något 
högre personalkostnader i början av året. Den interkommunala ersättningen 
på gymnasiet visar en positiv avvikelse delvis beroende på när 
faktureringen sker. Risken för större avvikelser bedöms som liten men 
budgeten är stram inom förskolan och grundskolan.  
Sociala sektorn redovisar ett överskott på 5 miljoner kronor per februari.  
Det finns goda förutsättningar för att sektorn ska kunna redovisa ett större 
överskott även 2025 då medel frigjorts i samband med detaljbudgetarbetet 
samtidigt som efterfrågan på hemtjänst fortsatt är lägre än budgeterat. Dock 
är övertiden inom hemtjänsten fortsatt hög även i januari vilket följs upp 
inom sektorn. Risken för negativ avvikelse bedöms som låg och om 
verksamheten fortlöper enligt plan kommer sektorn att redovisa ett 
överskott. Dock finns alltid en risk för kostnader som sektorn inte kan 
påverka exempelvis kostsamma placeringar.  
Samhällsutveckling redovisar ett underskott för perioden men merparten är 
hänförlig till hanteringen av förpackningsinsamlingen där kommunen betalar 
Leksand Vatten och sedan erhåller statsbidrag. Granberget kommer att 
redovisa ett underskott jämfört med budget då säsongen har varit dålig 
både för längdskidor och slalom på grund av vädret. Samtidigt har 
kostnaderna för snöröjning och halkbekämpning varit mycket låga under 
årets inledning. Det varma vädret har också lett till minskade kostnader för 
el och fjärrvärme.  
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VIA-nämnden är mitt inne i en omfattande omställning. Det förväntade 
underskottet för hela nämnden uppgår till -4,9 miljoner kronor på helår varav 
Leksands andel utgör -2,9 miljoner kronor. Hittills uppgår underskottet till -
1,2 miljoner kronor för Leksand. Det finns även ett underskott inom 
vuxenutbildningen. Nämnden har inte fått återkoppling från Skolverket 
angående återbetalningen av de felaktigt erhållna statsbidragen.  
På finansieringssidan visade den senaste skatteunderlagsprognosen en 
liten ökning jämfört med budget men den ekonomiska utvecklingen är 
osäker. Dala Energi har aviserat en höjd utdelning vilket skulle ge ett tillskott 
på 6 miljoner kronor jämfört med budget.  
Sammantaget ser det ekonomiska läget bra ut för kommunen. De noterade 
avvikelserna är med undantag för VIA och fritid i huvudsak positiva och 
består främst av lägre kostnader eller ökade bidrag.  


Beslutsunderlag 
Protokollsutdrag allmänna utskottet 2025-03-17, § 18 
Powerpoint presentation 


Kommunstyrelsens beslut 
1. Godkänna månadsrapport för januari/februari 2025.  


Beslutet skickas till 
Ekonomichef Ann-Charlotte Zackrisson 
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§ 43 Dnr 2024/12 


Utvecklingsplan för grundskolan  


Beskrivning av ärendet 
Sektorchef Annica Sandy-Hedin föredrar ärendet.  
 
Ett av uppdragen som utbildningssektorn ansvarade för i kommunplanen för 
2024 var att ta fram en strategisk plan för grundskolans utvecklingsarbete.  
Utbildningssektorn har tagit fram en utvecklingsplan för HT2024-VT 2027 för 
grundskolan för att förbättra måluppfyllelsen i skolorna, i samråd med 
politiker, skolledare och fackliga företrädare. Planen fokuserar på två 
huvudområden: kunskapsfokus och elevernas välmående, med särskild 
uppmärksamhet på att stärka elevhälsoarbetet. Målet är att förbättra 
elevernas resultat och välmående, särskilt i högstadiet, samt att säkerställa 
en kontinuerlig hög måluppfyllelse genom hela skolgången, från förskola till 
gymnasium. 
De mätbara målen innefattar att höja meritvärden, öka andelen elever med 
gymnasiebehörighet, och förbättra resultaten på nationella prov. Planen 
lyfter även vikten av övergångarna mellan skolnivåer och identifierar 
prioriterade områden som högkvalitativ undervisning, stöd för elevens 
utveckling, positiv skolkultur, effektivt ledarskap, samverkan och kontinuerlig 
förbättring. 
Utvecklingsplanen ska implementeras övergripande för alla skolor i 
kommunen, där varje skola årligen ska ta fram en egen verksamhetsplan. 
Förväntade effekter inkluderar förbättrade resultat och ett bättre välmående 
för eleverna, vilket förväntas skapa en starkare utbildningskedja och bättre 
förutsättningar för elevernas framtida framgång. 


Beslutsunderlag 
Protokollsutdrag utbildningsutskottet 2025-03-18, § 27 
Tjänsteutlåtande utvecklingsplan för grundskolan, daterat 2025-03-04 
Utvecklingsplan för grundskola, daterad 2024-06-29 


Yrkanden 
Carin Malm (KD) yrkar att ärendet ska återremitteras i syfte att följande ska 
inkluderas i planen: 
 
1. Arbetet med och införandet av mer fysisk aktivitet  
2. Mål om att minska antalet elever per skolsköterska och skolkurator  
3. En plan för att förebygga och komma till rätta med hemmasittare  
4. Arbetet med elevinflytande och elevråd  
5. Långsiktighet, tidigare erfarenheter samt bred dialog och förankring som  
    ledord inför framtida organisationsförändringar. 
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Beslutsgång 
Ordföranden frågar kommunstyrelsen om ärendet ska avgöras idag eller 
återremitteras och finner att kommunstyrelsen beslutar att ärendet ska 
avgöras idag. 


Kommunstyrelsens beslut 
1. Anta utvecklingsplan för grundskolan.  
2. Uppdra till förvaltningen att återkomma till utbildningsutskottet med 


tidsplan och förslag till process för revidering av utvecklingsplan för 
grundskolan.  


Beslutet skickas till 
Sektorchef Annica Sandy Hedin 
Verksamhetsutvecklare Lena Ryen 
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§ 44 Dnr 2025/280 


Patientsäkerhetsberättelse för elevhälsans medicinska 
insatser för grundskola och gymnasium 2024 


Beskrivning av ärendet 
Sektorchef Annica Sandy-Hedin föredrar ärendet.  
 
Enligt patientsäkerhetslagen ska vårdgivare årligen upprätta en 
patientsäkerhetsberättelse. För elevhälsan i Leksands kommun redovisas 
2024 års arbete, inklusive mål och strategier för 2025. Den medicinska 
delen av elevhälsan (EMI) omfattas av hälso- och sjukvårdens lagar och har 
IVO som tillsynsmyndighet för att säkerställa kvalitet och patientsäkerhet. 
Målet för 2024 var att säkerställa full täckning av grundläggande besök och 
vaccinationer, minska frånvaro och förbättra journaldokumentationen. 
Eftersom vissa mål inte uppnåddes, kommer de att fortsätta gälla även för 
2025, tillsammans med utbildning och strategiska justeringar för att förbättra 
elevhälsan. 


Beslutsunderlag 
Protokollsutdrag utbildningsutskottet 2025-03-18, § 25 
Tjänsteutlåtande patientsäkerhetsberättelse, daterat 2025-03-04 
Patientsäkerhetsberättelse elevhälsan i Leksands kommun 


Kommunstyrelsens beslut 
1. Godkänna patientsäkerhetsberättelse för elevhälsans medicinska 


insatser för grundskola och gymnasium 2024.  


Beslutet skickas till 
Sektorchef /verksamhetschef för elevhälsa Annica Sandy Hedin 
Medicinskt ledningsansvarig sjuksköterska Maria Grahn 
Verksamhetsutvecklare Annelie Bergman och Lena Ryen 
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§ 45 Dnr 2025/289 


Äldreomsorgsplan 


Beskrivning av ärendet 
Sektorchef Isabella Piva-Hultström föredrar ärendet.  
 
Kommunen står inför en växande andel äldre invånare, vilket kräver 
utveckling av boendemiljöer, hemtjänst och förebyggande insatser. 
Äldreomsorgsplanen är strategiskt utformad utifrån nationella riktlinjer och 
kommunens vision.  
Förvaltningen bedömer planen som genomarbetad och framhåller vikten av 
personalkontinuitet och att äldre kan bo kvar hemma längre. Omställningen 
innebär initiala investeringar i teknik och kompetens men förväntas leda till 
en mer effektiv resursfördelning och minskade kostnader på sikt, med stöd 
från regionala och statliga aktörer. 


Beslutsunderlag 
Protokollsutdrag socialutskottet 2025-03-18, § 13 
Tjänsteutlåtande, daterat 2025-03-12 
Äldreomsorgsplan 2025–2035 


Yrkanden 
Carin Malm (KD yrkar att ärendet ska återremitteras i syfte att följande ska 
inkluderas i planen: 
 
1.En värderad prognos av platsbehovet på särskilt boende fram till år 2040 
   som går mer i linje med prognos-alternativen från Ensolution. 
  
2. En tydligare plan för tillskapandet av trygghetsboenden i hela kommunen. 
  
3. En plan för tillskapandet av fler seniorboenden i hela kommunen. 
 
4. En mer utförlig beskrivning av hur sektorn planerar att arbeta med    
   digitalisering, tekniska lösningar och hjälpmedel inom processdel 1 och 2.  
 
5. En plan för äldres inflytande och delaktighet. 
 
6. Rutiner för hur man lämnar synpunkter och klagomål. 
 
7. En mer utförlig beskrivning av hur det systematiska kvalitetsarbetet ska  
    bedrivas. 
  
8. En mer utförlig beskrivning av arbetet kring en god arbetsmiljö. 
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9. En mer utförlig beskrivning av kompetensförsörjning och  
    kompetensutveckling.  
 
10. Att kommunen ska arbeta främjande för fler aktörer och alternativ inom 
      äldreomsorgen, både genom lagen om valfrihetssystem och idéburet  
      offentligt partnerskap.  
 
Karin Mikkonen (C) yrkar avslag till Kristdemokraternas återremissyrkande. 
 
Carin Malm (KD) yrkar att äldreomsorgsplanen ska antas av 
kommunfullmäktige.  
 
Karin Mikkonen (C) och Sebastian Larsson (M) yrkar bifall till 
socialutskottets förslag till beslut.  
 
Beslutsgång 
Ordföranden frågar kommunstyrelsen om ärendet ska avgöras idag eller 
återremitteras och finner att ärendet ska avgöras idag.  
 
Ordföranden frågar om ärendet ska avgöras i kommunfullmäktige och finner 
att ärendet ska avgöras i kommunstyrelsen i enlighet med socialutskottets 
förslag till beslut.  
 
Kommunstyrelsens beslut 


1. Anta äldreomsorgsplan.  


Reservationer 
Carin Malm (KD) reserverar sig mot att äldreomsorgsplanen antas i 
kommunstyrelsen. 


Beslutet skickas till 
Socialchef Isabella Piva Hultström 
Kvalitets- och boendeutvecklare Nina Lehtonen 
Verksamhetsutvecklare Sara Sundman 
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§ 46 Dnr 2025/238 


Patientsäkerhetsberättelse hälso- och sjukvården 2024 


Beskrivning av ärendet 
Medicinskt ansvarig sjuksköterska Jonathan Wigert föredrar ärendet.  
 
Leksands kommun har upprättat en patientsäkerhetsberättelse för 2024, i 
enlighet med patientsäkerhetslagen. Den redogör för hur 
patientsäkerhetsarbetet bedrivits, genomförda åtgärder och uppnådda 
resultat.  
Förvaltningen bedömer att vården har hållit en hög kvalitet och att fortsatt 
arbete med kunskapsstyrning och kompetensutveckling stärker 
patientsäkerheten. De investeringar som görs i förebyggande insatser och 
personalutbildning innebär initiala kostnader men förväntas på sikt minska 
vårdskador och akuta insatser, vilket leder till ekonomiska besparingar. 
Sociala sektorns budget täcker de satsningar på förebyggande arbete som 
beskrivs i patientsäkerhetsberättelsen. 


Beslutsunderlag 
Protokollsutdrag socialutskottet 2025-03-18, § 15 
Tjänsteutlåtande, daterat 2025-03-04 
Patientsäkerhetsberättelse hälso- och sjukvården 2024 


Kommunstyrelsens beslut 
1. Godkänna patientsäkerhetsberättelse inom hälso- och sjukvården 


2024. 


Beslutet skickas till 
Medicinskt ansvarig sjuksköterska Jonathan Wigert  
Socialchef Isabella Piva Hultström 
Verksamhetschef Teresia Karlsson 
Mediciniskt ansvarig för rehabilitering Anna Sommar 
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§ 47 Dnr 2025/229 


Internkontrollplan för kommunstyrelsen 2025 


Beskrivning av ärendet 
Intern kontroll syftar till att säkerställa att nämndens verksamhet bedrivs i 
enlighet med kommunfullmäktiges mål och riktlinjer samt i enlighet med 
gällande lagar. En god intern kontroll bidrar till att ändamålsenligheten i 
verksamheten stärks och att den bedrivs effektivt och säkert. 
I arbetet med att ta fram internkontrollplan för 2025 för kommunstyrelsen 
har förvaltningen gjort en ny risk- och väsentlighetsanalys för att identifiera 
risker som är förvaltningsövergripande eller bedöms kunna leda till stor 
påverkan för hela kommunen.  
Kvalitetsgruppen har haft en samordnande roll i arbetet och 
kommundirektörens ledningsgrupp har gemensamt bedömt och prioriterat 
kommunens övergripande risker inom ramen för arbetet med risk- och 
väsentlighetsanalysen. Kommunstyrelsen har bidragit i arbetet vid en 
workshop. 
Årets internkontrollplan struktureras utifrån ett antal riskområden. För varje 
riskområde listas de risker som bedöms behöva hanteras inom 
interkontrollen. Till riskerna kopplas kontrollmoment som ska bidra till 
upptäckt om riskerna infrias. I syfte att förebygga att riskerna inträffar anges 
även förebyggande åtgärder.  


Beslutsunderlag 
Tjänsteutlåtande, daterat 2025-03-31 
Internkontrollplan 2025, daterad 2025-03-31 
Uppföljning av internkontrollplan 2024, daterad 2025-03-31 
Övriga kontrollsystem, daterad 2025-03-31 


Kommunstyrelsens beslut 
1. Anta Internkontrollplan för kommunstyrelsen 2025. 


Beslutet skickas till 
Kommundirektör Caroline Smitmanis Smids 
Kommunstrateg Samuel Svan 
Sektorchefer 
Verksamhetsutvecklare/kvalitetsutvecklare 
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§ 48 Dnr 2025/394 


Investeringsmedel belysning Leksandshallen 


Beskrivning av ärendet 
Belysningsarmatur i dam- och herrarnas omklädningsrum (simhallen ej 
sporthall) samt duschutrymmen och korridorer behöver bytas. Armaturen är 
ca 18-19 år gammal. På grund av dess ålder finns det i dagsläget inte nya 
armaturer att byta till av samma sort. Alternativet är att byta ut all armatur till 
ledbelysning i de utrymmen som är i behov av detta.  
Detta behov har inte identifierats inför 2025 års kommunplaneprocess och 
därav finns inga godkända och tillgängliga investeringsmedel för utbytet.  
Förutom det omedelbara behovet medför bytet också en positiv konsekvens 
då energiförbrukningen kommer att minska. 
Förvaltningen ser inget annat alternativ än att genomföra byte till led-
armatur.  
Kostnad för bytet uppgår enligt offert till 243 375 kronor inklusive moms.  


Beslutsunderlag 
Tjänsteutlåtande daterat 2025-03-26  


Kommunstyrelsens beslut 
1. Byta ut all armatur till ledbelysning i dam- och herrarnas 


omklädningsrum samt duschutrymmen och korridorer i simhallen. 
2. Medlen tas ur kommunstyrelsens budget för oförutsedda utgifter. 


Beslutet skickas till 
Sektorchef Åke Sjöberg samhällsutveckling 
Enhetschef Tony Cederberg Leksandshallen 
Verksamhetsekonom samhällsutveckling  
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§ 49 Dnr 2025/214 


Överläggningsärende - Förvärv av aktier i bolaget 
Denevis AB 


Beskrivning av ärendet 
Kommunen har undertecknat optionsavtalet i enlighet med beslutet i 
fullmäktige. Optionsavtalet i sig är inte bindande och innehåller inga 
förpliktelser för kommunen. Optionsavtalet är giltigt till den 19 december 
2026. 
 
Kommunen ska ta ställning till om optionen ska utnyttjas och om kommunen 
ska tillträda aktieägaravtalet. 
 
Vid dagens sammanträde deltar VD Dala Energi AB och ekonomichef  
Ann-Charlotte Zackrisson för att bistå med sakkunskaper i frågan.  


Kommunstyrelsens beslut 
1. Tacka för informationen.  


Beslutet skickas till 
VD Dala Energi AB Bengt Östling 
Ekonomichef Ann-Charlotte Zackrisson 
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§ 50 Dnr 2023/292 


Vänort Ukraina - Ansökan om medel för 
kontaktskapande aktivitet 


Beskrivning av ärendet 
Medel kommer att utlysas av svenska institutet för kontaktskapande 
aktiviteter med Ukraina under våren 2025. Förvaltningen föreslår att 
Leksands kommun söker dessa medel i syfte att få kontakt med en kommun 
i Ukraina för ett första samarbetsprojekt och i förlängningen ett eventuellt 
vänortsavtal.  
 
Förvaltningen bedömer att en ansökan om medel via en etablerad partner 
som Svenska Institutet är ett tryggt möjliggörande första steg att hitta en 
vänort i Ukraina. Ansökan innebär inte någon ekonomisk insats för 
kommunen. En beviljad ansökan innebär finansiering av aktiviteterna.  


Beslutsunderlag 
Protokollsutdrag allmänna utskottet 2025-03-17, § 21 
Tjänsteutlåtande, daterat 2025-02-27 


Kommunstyrelsens beslut 
1. Uppdra till förvaltningen att ansöka om medel hos Svenska Institutet 


för kontaktskapande aktiviteter med en ukrainsk kommun.  
2. Förvaltningen ska återkomma till kommunstyrelsen med besked om 


ansökan beviljas senast 2025-10-30. 


Beslutet skickas till 
Kommundirektör Caroline Smitmanis Smids 
Sektorchef utbildning Annica Sandy-Hedin 
Verksamhetsutvecklare utbildning Lena Ryen  
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§ 51 Dnr 2018/159 


Anmälan av ordförandebeslut - Fullmakt juridiskt 
ombud 


Beskrivning av ärendet 
Kommunen har blivit kallad till sammanträde vid Mark- och miljödomstolen i 
Nacka såsom part i mål F 5368-24. Sammanträdet äger rum 20 mars 2025. 
Frågan gäller överklagan av Lantmäteriets anläggningsförrättning W22193. 
Kommunen behöver ordna med ett ombud som kan företräda kommunen på 
plats samt att denna har den juridiska kompetens som frågan kräver. 
Juristbyrån Vesterlins & Co är specialiserade på fastighetsrättsliga frågor 
och därför lämpliga att företräda kommunen. 
 
Vid dagens sammanträde redovisas ordförandebeslutet.  


Beslutsunderlag 
Ordförandebeslut, daterat 2025-02-27 
Fullmakt Vesterlins, daterad 2025-02-26 


Kommunstyrelsens beslut 
1. Godkänna redovisningen av ordförandebeslutet.  
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§ 52 Dnr 2024/1504 


Anmälan av fattade delegeringsbeslut 


Beskrivning av ärendet 


Kommunallagen föreskriver att en nämnd får uppdra åt ett utskott, åt en 
ledamot eller ersättare eller åt en anställd hos kommunen att besluta på 
nämndens vägnar i ett visst ärende eller viss grupp av ärenden. 
Beslut som fattas med ovanstående stöd ska återrapporteras till nämnden. 
Härmed återrapporteras följande delegeringsbeslut: 
 
UTBILDNINGSSEKTORN 
Sektorchef utbildning/avdelningschef grundskolan 


• Interkommunal skolplacering, § 7 och § 8. 
Gymnasiechef/rektor gymnasiet 


• Särskilt samverkansavtal för nationellt godkänd idrottsutbildning (NIU) 
med Norrtälje kommun, 2025-02-18. 


• Särskilt samverkansavtal för nationellt godkänd idrottsutbildning (NIU) 
med Umeå kommun, 2025-02-21. 


SEKTORN FÖR SAMHÄLLSUTVECKLING 
Byggchef, byggnadsinspektör, bygglovshandläggare, miljö och 
handläggare bostadsanpassning 


• Delegeringsbeslut bygg februari 2025 


• Delegeringsbeslut bostadsanpassning februari 2025 


ÖVRIG SAMHÄLLSUTVECKLING 


• Delegeringsbeslut fritidsavdelningen februari 2025 


• Delegeringsbeslut plan- och geodataavdelningen februari 2025 


• Delegeringsbeslut samhällsutveckling övrigt februari 2025 


VERKSAMHETSSTÖD 


• Delvis avslagsbeslut utlämnande av allmän handling, dnr 2025/213  


• Delvis avslagsbeslut utlämnande av allmän handling, dnr 2025/281 


• Delvis avslagsbeslut utlämnande av allmän handling, dnr 2025/290 
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• Beslut om avslag av utlämnande av allmän handling, dnr 2025/373 


• Delvis avslagsbeslut utlämnande av allmän handling, dnr 2025/384 


UTSKOTTEN 


• Sammanträdesprotokoll socialutskottet 2025-02-13 


• Sammanträdesprotokoll socialutskottet 2025-03-18 


• Sammanträdesprotokoll utbildningsutskottet 2025-02-17 


• Sammanträdesprotokoll utbildningsutskottet 2025-03-18 


• Sammanträdesprotokoll samhällsbyggnadsutskottet 2025-03-20 


PERSONALÄRENDEN 


• Personallista/nya anställningar februari 2025 


UPPHANDLINGSÄRENDEN 


• Beslut om att inleda upphandling 2025-01-01 – 2025-03-20 


Beslutsunderlag 
Protokoll och listor 


Kommunstyrelsens beslut 
1. Godkänna redovisningen av de delegeringsbeslut som förtecknas i 


protokoll och listor den 7 april 2025.  


Beslutet skickas till 
Kansliavdelningen 
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§ 53 Dnr 2024/1441 


Svar på motion om tankningsställe för båtar 


Beskrivning av ärendet 
Bygdepartiet har i en motion till kommunfullmäktige föreslagit att kommunen 
ska utreda lämplig placering av båtmack, undersöka med markägare och att 
inleda kontakter med oljebolag för att utreda intresse för etablering.  


Styrets bedömning 
Bygdepartiet har ställt tre motioner på samma tema – hur utvecklar vi 
Leksands kommun som en sjölivskommun. Alla tre motioner innehåller delar 
som behöver utredas vidare, såväl vad gäller finansiering, vem som 
ansvarar och om det alls finns rimliga förutsättningar att genomföra.  
Styret delar Bygdepartiets bedömning att Leksands kommun skulle kunna ta 
till vara vatten- och sjöliv på ett bättre sätt än vad som görs idag. Det är en 
resurs som skulle kunna nyttjas mer och bidra till utvecklingen av Leksands 
kommun. 
Styret ser också att frågor som rör sjölivet på Siljan som ett område vi skulle 
kunna samverka med andra kommuner och icke offentliga aktörer kring. 
Både vad gäller planering/organisering, men också finansiering.  
 
Styret anser att Bygdepartiets förslag är intressanta och något Leksands 
kommun behöver utreda vidare. Våra förslag till beslut på dessa tre 
motioner kommer att vara att de ska anses besvarade. Styret kommer att ge 
kommunstyrelsen ett uppdrag i kommunplanen att arbeta fram ett 
handlingsprogram för sjöliv i Leksands kommun. På så sätt kan alla tre 
motioners förslag tas om hand på ett organiserat och ordnat sätt. Vi kommer 
att kunna få ansvarsfrågor utredda och indikation på hur stora medel som 
behöver sättas av i budgeten för att genomföra eventuella åtgärder.  


Beslutsunderlag 
Motion, daterad 2024-11-29 
Motionssvar, daterat 2025-03-24 


Kommunstyrelsens förslag till beslut i kommunfullmäktige 
1. Anse motionen besvarad.  


Beslutet skickas till 
Kommunfullmäktige 
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§ 54 Dnr 2023/721 


Svar på motion om sjösäkerhet 


Beskrivning av ärendet 
Bygdepartiet har i en motion till kommunfullmäktige föreslagit att kommunen 
ska tillse att fyrar och prickmarkeringar fungerar tillfredsställande genom 
bättre samarbete med båtklubbarna och avsätter resurser för att återuppliva 
de fyrar som slutat fungera och förse prickningar med reflexer. Bygdepartiet 
yrkar även på att avskärma de fyrar som upplevs som störande av boende 
på fastlandet så att de bara lyser ut mot sjön. Bygdepartiet vill också att 
kommunen har en aktiv dialog med båtklubbarna för att förbättra 
sjösäkerhet på Siljan och Österdalälven.  


Styrets bedömning 
Bygdepartiet har ställt tre motioner på samma tema – hur utvecklar vi 
Leksands kommun som en sjölivskommun. Alla tre motioner innehåller delar 
som behöver utredas vidare, såväl vad gäller finansiering, vem som 
ansvarar och om det alls finns rimliga förutsättningar att genomföra.  
Styret delar Bygdepartiets bedömning att Leksands kommun skulle kunna ta 
till vara vatten- och sjöliv på ett bättre sätt än vad som görs idag. Det är en 
resurs som skulle kunna nyttjas mer och bidra till utvecklingen av Leksands 
kommun. 
Styret ser också att frågor som rör sjölivet på Siljan som ett område vi skulle 
kunna samverka med andra kommuner och icke offentliga aktörer kring. 
Både vad gäller planering/organisering, men också finansiering.  
 
Styret anser att Bygdepartiets förslag är intressanta och något Leksands 
kommun behöver utreda vidare. Våra förslag till beslut på dessa tre 
motioner kommer att vara att de ska anses besvarade. Styret kommer att ge 
kommunstyrelsen ett uppdrag i kommunplanen att arbeta fram ett 
handlingsprogram för sjöliv i Leksands kommun. På så sätt kan alla tre 
motioners förslag tas om hand på ett organiserat och ordnat sätt. Vi kommer 
att kunna få ansvarsfrågor utredda och indikation på hur stora medel som 
behöver sättas av i budgeten för att genomföra eventuella åtgärder.  


Beslutsunderlag 
Motion, daterad 2023-05-26 
Motionssvar, daterat 2025-03-24 


Kommunstyrelsens förslag till beslut i kommunfullmäktige 
1. Anse motionen besvarad.  
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Beslutet skickas till 
Kommunfullmäktige 
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§ 55 Dnr 2023/50 


Svar på motion om landström på Vaverön 


Beskrivning av ärendet 
Bygdepartiet har i en motion till kommunfullmäktige föreslagit att kommunen 
ska utreda förutsättningarna till att förse bryggorna på Vaverön med 
landström. Vidare föreslår Bygdepartiet att en utredning ska göras för att se 
över möjligheterna till att ha elektroniska lås på uthyrningsstugorna. 


Styrets bedömning 
Bygdepartiet har ställt tre motioner på samma tema – hur utvecklar vi 
Leksands kommun som en sjölivskommun. Alla tre motioner innehåller delar 
som behöver utredas vidare, såväl vad gäller finansiering, vem som 
ansvarar och om det alls finns rimliga förutsättningar att genomföra.  
Styret delar Bygdepartiets bedömning att Leksands kommun skulle kunna ta 
till vara vatten- och sjöliv på ett bättre sätt än vad som görs idag. Det är en 
resurs som skulle kunna nyttjas mer och bidra till utvecklingen av Leksands 
kommun. 
Styret ser också att frågor som rör sjölivet på Siljan som ett område vi skulle 
kunna samverka med andra kommuner och icke offentliga aktörer kring. 
Både vad gäller planering/organisering, men också finansiering.  
 
Styret anser att Bygdepartiets förslag är intressanta och något Leksands 
kommun behöver utreda vidare. Våra förslag till beslut på dessa tre 
motioner kommer att vara att de ska anses besvarade. Styret kommer att ge 
kommunstyrelsen ett uppdrag i kommunplanen att arbeta fram ett 
handlingsprogram för sjöliv i Leksands kommun. På så sätt kan alla tre 
motioners förslag tas om hand på ett organiserat och ordnat sätt. Vi kommer 
att kunna få ansvarsfrågor utredda och indikation på hur stora medel som 
behöver sättas av i budgeten för att genomföra eventuella åtgärder.  


Beslutsunderlag 
Motion, daterad 2023-01-14 
Motionssvar, daterat 2025-03-24 


Kommunstyrelsens förslag till beslut i kommunfullmäktige 
1. Anse motionen besvarad.  


Beslutet skickas till 
Kommunfullmäktige 
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§ 56 Dnr 2024/1444 


Svar på motion - "Alla arbetstagare inom kommunal 
verksamhet förtjänar en bra arbetsmiljö" 


Beskrivning av ärendet 
Miljöpartiet har i en motion till kommunfullmäktige föreslagit att 
kommunstyrelsen tillser att arbetsmiljön inom den kommunala 
verksamheten förbättras för att möta skrivningarna i visionen för att ska 
trivsel och känsla av delaktighet för personalen.  


Styrets bedömning 
Miljöpartiet har i sin motion ett antal punkter man anser att Leksands 
kommun ska arbeta med för att bli en mer attraktiv arbetsgivare. 
 
Styret anser att vara en attraktiv arbetsgivare är en av de viktigaste frågorna 
för Leksands kommun för att klara uppdraget att leverera välfärd av hög 
kvalitet. 
Styret har också arbetsgivarfrågor högt upp på dagordningen vilket speglas 
i att en rad beslut har fattats på området. Bland annat personalpolitiskt 
program, kompetensförsörjningsprogram och ett antal aktiviteter kopplade 
till dessa antagits. Vidare så finns det en rad mål och uppdrag som handlar 
om att Leksands kommun ska vara en attraktiv arbetsgivare.  
Styret delar i mångt och mycket det Miljöpartiet uttrycker som vilja i sin 
motion. Vår bedömning är att kommunen jobbar aktivt med att vara en 
attraktiv arbetsgivare och flera program och dokument har beslutats under 
mandatperioden och förvaltningen arbetar nu intensivt med verkställighet av 
dessa. När det gäller de punkter som (MP) lyfter i motionen kommenteras 
dessa kort nedan. 
Leksands kommun har en för hög sjukfrånvaro och detta adresseras i 
kommunplanen. Även detta är något som förvaltningen arbetar aktivt med 
och hela tiden utvecklar metoder för att vända utvecklingen inom, detta 
utifrån uppdrag i kommunplanen att minska sjukfrånvaron.   
I kompetensförsörjningsprogrammet som kommunfullmäktige antog är ett av 
fokusområdena just trygga anställningar och heltid som norm. I 
kommunplanen finns uppdraget ”Säkerställ genomförandet av heltid som 
norm”. Undersökningar som genomförts visar också, framförallt när det 
gäller yngre personer att trygga arbeten är viktigt.  
Tidigt under mandatperioden genomfördes ”Chefoskopet”, ett strukturerat 
arbete för att belysa just chefers förutsättningar att utföra sitt arbete. En 
konsekvens av detta är att vi politiskt fattat beslut om riktvärden för hur 
många medarbetare en chef ska ha. 
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Just för att skapa förutsättningar för våra chefer att vara ledare. I 
kommunplanen finns också uppdraget om att skapa bättre förutsättningar 
för första linjens chefer. 
 
När det kommer till att kommunens verksamheter ska ha tillräckligt många 
medarbetare för att utföra arbetsuppgifterna är detta ett ständigt pågående 
arbete och scheman anpassas utifrån verksamhetens behov. Det är också 
en viktig uppgift i arbetsmiljöarbetet och i samverkan. Samverkan ska ske 
på alla nivåer och nu införs också samverkan på arbetsplatsnivå, något som 
kommer att ge bättre förutsättningar att kunna ta in synpunkter direkt från 
berörd verksamhet och berörda medarbetare.  
Till sist så säger (MP) i sin motion att kommunen ska erbjuda rimliga löner. 
Lönebildningen är en komplicerad process som utgår från nationella avtal. 
Det som är viktigt för oss i styret är att lönesättande chefer ges tid till att 
sätta löner utifrån de kriterier som stipuleras i kollektivavtal. Och genom att 
styra hur många medarbetare varje chef maximalt ska ha så ökar också 
möjligheterna till att prioritera lönesamtal och utvärdering av lönekriterier. 
Vidare kan också tilläggas att det pågår ett utvecklingsarbete med 
lönebildningsprocessens olika delar vilket kommer att leda till en förstärkt 
process gällande lönebildningen i Leksands kommun.  
 
Sammanfattningsvis kan vi konstatera att både styret och förvaltningen har 
haft ett högt tempo gällande personalpolitiken denna mandatperiod. Vissa 
resultat kan vi redan nu se, andra tar längre tid att mäta. Styret känner sig 
trygga i att personalfrågorna prioriteras och arbetas med varje dag i 
organisationen. Det är ett område som aldrig kommer att bli ”färdigt”, men 
om vi tillsammans mellan politik och förvaltning arbetar aktivt med och är 
ödmjuka nog att våga ändra på det som inte fungerar så kommer vi att ta 
steg framåt hela tiden.  


Beslutsunderlag 
Motion, daterad 2024-12-01 
Motionssvar, daterat 2025-04-02 


Kommunstyrelsens förslag till beslut i kommunfullmäktige 
1. Anse motionen besvarad.  


Beslutet skickas till 
Kommunfullmäktige 
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§ 57 Dnr 2025/3 


Kommunstyrelsens ordförande informerar 


Beskrivning av ärendet 
Kommunstyrelsens ordförande, Sebastian Larsson (M), informerar om: 


• Visit Dalarna föreslås få en ny inriktning som bland annat innebär ett 
smalare men tydligare uppdrag. De kommuner som vill kommer 
kunna köpa tillvalstjänster utöver basutbudet.  


• Kommunstyrelsens ordförande, förste och andre vice ordförande 
samt kommundirektören har varit på företagsbesök hos Instrument 
Jige och Terrible Twins.  


• Hyresgästföreningens förbundsordförande, Marie Linder,  har varit i 
Leksand och träffat kommunstyrelsens ordförande och VD för 
Leksandsbostäder.  


• Det har varit ett möte med gruppledarna gällande regelverk för 
enskilda vägar. Ytterligare ett möte är inplanerat den 7 april. 


• Leksandsbostäders bygge av nytt huvudkontor i Limhagen går enligt 
plan och beräknad inflyttning är vid årsskiftet.  


• Kommunstyrelsens ordförande och förste vice ordförande har varit 
på ägardialog med Dala Energi AB.  


• Förvaltningen har fått förlängd tid med att ta fram ett fritidspolitiskt 
program. Planen är att programmet ska vara klart till allmänna 
utskottets möte den 3 november 2025.  


• Budget för överförmyndare i samverkan i övre Dalarna  
- Allmänna utskottets synpunkter på budgetförslaget är att det ska  
  göras en genomlysning av kostnadsfördelningsmodellen i syfte att  
  hitta en modell som fördelar kostnaderna per akt mer jämbördigt 
  mellan de samverkande kommunerna.  


• Leksandsbostäder är vinnare av kundkristallen 2025. Bolaget vann i 
kategorin högsta serviceindex lokaler. 


Kommunstyrelsens beslut 
1. Lägga informationen till handlingarna.  
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